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Byly hody byly…
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Milí spoluobčané,

nejkrásnější období roku – letní teplé měsíce, prázdniny, dovolené – je pro větši-
nu z nás minulostí. Pro zahrádkáře, vinaře a zemědělce nastává však také radostné, 
ale i náročné období sklizně. A letošní úroda nebo stálezelená travnatá veřejná prostran-
ství svědčí o  dostatku srážek. Po mnoha suchých letech přijímáme tuto změnu s pokorou. 
Obec vysazuje každoročně několik desítek stromů a v posledních dvou letech se nám 
podařilo za pomoci hasičů a  některých občanů stromy zaléváním udržet s velmi ma-
lým procentem úhynu. Letos v září jsme 65 nově vysazených stromů pohnojili a zalitím 
hnojivo vpravili do půdy. Systematicky postupujeme s úpravami veřejného prostranství 
a  výsadbou zeleně po dokončení investičních akcí. Letos byla provedena výsadba keřů 
na prostranství za novým parkovištěm u hřbitova, v listopadu zde ještě bude dosazeno 
pět stromů a po dokončení přeložení sloupu a úprav křižovatky U Mlýna budou také 
rozkopané plochy upraveny. Dále byly v  loňském roce plánovány a do rozpočtu na rok 
2020 zahrnuty výdaje na výsadbu veřejného prostranství na Dolním konci. Využijeme 
zde 100% podpory státu ve výši 250 tisíc Kč na zakoupení dalších 30 stromů (z toho 
dva stromy jsou plánovány na dosadbu dětského hřiště u Rybníčku). Navržený projekt 
na úpravu veřejných prostranství byl na místě samém se zahradníkem  odsouhlasen 
teprve minulý týden a je zveřejněn na webových stránkách i  facebooku obce. Úpra-
vy budou navazovat na stejný ráz venkovské výsadby, která již v obci byla provedena 
v minulých letech. Je zde navržena na jedné straně dosadba lip, javorů, jeřábu, střem-
chy apod. a na druhé straně ulice okrasné ovocné stromy. Pokračuji v jednání s obča-
ny, kteří v ulici od křižovatky u obecního úřadu po obchod bydlí. Již jsem v minulosti 
vysvětlovala, že není jednoduché řešit nahodile vysázená veřejná prostranství. Vždy je 
potřeba brát ohled na veřejné rozvody sítí – vodovodu, kanalizace, optiky – v zemi, ale 
také elektrického vedení nebo veřejného osvětlení na stožárech. Dále je potřeba brát 
ohled na rozhledové vzdálenosti, abychom nemuseli řešit stížnosti sousedů, že nemo-
hou vyjet autem, protože přes keř souseda nevidí na chodník nebo silnici. A nemohu 
opomenout nevhodně zasazené porosty keřů a tújí v předzahrádkách, které plochu 
chodníků zužují a tím znesnadňují jejich údržbu. Naopak mě velmi těší, že žádní obča-
né již neparkují svá auta na chodníku. Problém parkování na zelených plochách však 
zůstává. Někteří občané s výsadbou stromů a zeleně před jejich domem nesouhlasí 
právě z tohoto důvodu. Je jim milejší zničit svými auty zelenou plochu, kterou navíc 
udržuje obec. Je naštěstí v naší obci hodně lidí, kteří starost o chodník, kraje silnice 
i veřejné prostranství před svým domem berou jako samozřejmost a dělají to pro sebe 
i své spoluobčany rádi. Mou snahou je, abychom se v naší obci cítili a pohybovali bez-
pečně, ve stínu korun stromů a mezi rozkvetlými zahrádkami a  okny a přehlednými 
veřejnými plochami. Chápu ale také pracující a podnikatele, kteří se bez dopravních 
prostředků neobejdou. Proto pokračuji ve zjišťování možností vytvoření podélných stá-
ní nebo parkovacích míst také ve spolupráci s občany, např. i  s jejich fi nanční podporou 
pro vyhrazená stání apod. Jen musím konstatovat fakt, že vyřizování nových staveb je 
značně problematické jak z hlediska množství vyjádření všech dotčených orgánů, tak 
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USNESENÍ z 10. zasedání Zastupitelstva obce Mikulčice USNESENÍ z 10. zasedání Zastupitelstva obce Mikulčice 

konaného 8. 9. 2020konaného 8. 9. 2020

potom i z hlediska časového. Např. 1. 9. bylo předáno staveniště výstavby chodníku 
v Těšicích naproti nádraží, a dnes vybraný dodavatel fi rma LIKOMSTAV , která oslovila 
všechny dotčené orgány a vyzvala k vytýčení sítí, stále čeká na poslední fi rmu E. ON. 
Dále bych chtěla občany ujistit, že v měsíci říjnu bude probíhat slíbené posílení světel 
veřejného osvětlení. A po sáhodlouhém vyřizování povolení k umístění nového prů-
zkumného vrtu pitné vody bychom snad mohli ještě letos zvládnout výběrové řízení 
na dodavatele této náročné stavby. Dál se mě ptají mnozí občané z Těšic, jestli i na ně 
dojde řada s úpravou veřejného prostranství a  novou výsadbou. Také je mohu ujistit, že 
po dokončení rekonstrukce kostkové komunikace počítá rada s úpravami a dosadbou 
zeleně.

Ale vedle rozpracovaných staveb nebo oprav majetku, jejichž příprava i průběh 
mě i  místostarostu hodně zaměstnávají, prožíváme v obci také každodenní starosti 
o zajištění všech dalších funkcí. Nastal nový školní rok a zatím školní výuka probíhá 
ve třídách. Jak se bude pandemie chřipky dále vyvíjet, nevíme a  můžeme jen doufat, 
že se současný nárůst nemoci covid 19 sníží. Změna ve škole nastala ve jmenování 
nového ředitele Mgr. Michala Bešty do funkce ředitele školy. Proto dovolte, abych 
paní ředitelce Mgr. Kristině Kolovrátkové i  tímto způsobem vyjádřila své poděkování 
za její práci pro naši školu, která díky jejímu úsilí je mezi ostatními školami na velmi 
vysoké úrovni. Novému panu řediteli přeji, aby navázal na dobré výsledky paní ředi-
telky a dále se mu v práci dařilo. 

Ostatní dění v obci je také prolínáno obavou z šířící se nemoci a jsem velmi ráda, 
že se mohla naše krojovaná mládež na hody nastrojit a užít si tradiční hodovní zába-
vy. Velký ohlas měl předhodový večer v režii Jendy Kosíka a Petra Marady. Jistě jste si 
celkový pořad i  vystoupení jednotlivých sólistů hodně užili. Všem zúčastněným na 
tomto zdařilém předhodovém programu moc děkuji. Bohužel s přicházející druhou 
vlnou koronaviru mám obavu o další společenské akce. Plánovaná beseda s důchodci 
v listopadu bude zrušena, což ohrožená skupina seniorů jistě pochopí. O dalších plá-
novaných akcích, pořádaných obcí v prosinci, rozhodne rada operativně. 

Přeji všem, abyste ze slunných letních dnů dlouho čerpali optimismus a ener-
gii a aby nám počasí nadcházejícího podzimu umožnilo příjemné pobyty v přírodě 
a procházky v naší přívětivé vsi.

Marta Otáhalová, starostka

Zastupitelstvo:                                hlasování:/pro, proti, zdržel se/
1. schvaluje Josefa Dvořáčka st. a Luďka Hanáčka za ověřovatele dnešního zápisu. /10,0,2/
2. schvaluje program dnešního zasedání. /12,0,1/
3. schvaluje přijetí dotace z operačního programu Ministerstva životního prostředí 

na akci „Zateplení a rekonstrukce kotelny budovy obecního úřadu v Mikulčicích“ 
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v celkové maximální výši 1.243.197,60 Kč. /13,0,0/ 
4. schvaluje výsledné pořadí nabídek na akci „Oprava místní komunikace Těšická 

v obci Mikulčice“:
1. RYBÁRIK, s.r.o.,  IČ 25598643
2. VHS Břeclav s.r.o,   IČ 42324149
3. INSTA CZ s.r.o.  IČ 25374311
4. Sdružení Mikulčice STAVBY SR group s.r.o. a REMAT Plus Zlín s.r.o.  IČ 09224289
5. Inženýrské stavby Brno, spol. s r.o  IČ 41601645
6. SWIETELSKY stavební s.r.o.   IČ 48035599
7. STRABAG a.s.   IČ 6083874460838740
8. M - SILNICE a.s.   IČ 42196868
 Souhlasí s uzavřením smlouvy s fi rmou RYBÁRIK, s.r.o., IČ 25598643 na „Opravu 

místní komunikace Těšická v obci Mikulčice“ za cenu 10 439 450,39 Kč bez DPH, 
celkovou délka realizace stavebních prací 22 týdnů a délkou záruční doby 120 
měsíců. Dále pověřuje starostku podpisem smlouvy. /13,0,0/

5. schvaluje bezúplatné nabytí spoluvlastnického podílu id. 1/3 pozemku parc. 
č. 444/18 v k. ú. Mikulčice z vlastnictví České republiky do vlastnictví obce s pod-
mínkami uvedenými v čl. IV. smlouvy č. UZVSM/BHO/3534/2020 - BHOM. /13,0,0/

6. schvaluje nabytí pozemků parc. č. 2440/1, 2440/2, 2440/54, 2440/55, 2440/56 
a  2440/57 v k. ú. Mikulčice z vlastnictví České republiky do vlastnictví obce kupní 
smlouvou č. UZSVM/BHO/5757/2020 - BHOM za cenu 116 500,- Kč. /11,0,2/

7. neschvaluje vyhlášení záměru prodeje pozemků parc. č. 2164, 430/38, 432/1, 
431/77, 430/37 v k ú. Mikulčice/0,13,0/

8. neschvaluje nákup pozemku p. č. 1155/2 v k. ú. Mikulčice. /0,13,0/
9. schvaluje aktualizaci Programu rozvoje obce Mikulčice na období 2020 - 2026 do-

plněním aktivity záměrem rekonstrukce hasičské zbrojnice. /13,0,0/

Volby do zastupitelstev krajů se uskuteční:Volby do zastupitelstev krajů se uskuteční:

v pátek 2. října 2020     od 14:00    do 22:00 hod.
v sobotu 3. října 2020                 od 08:00    do 14:00 hod. 

Místo konání voleb je v Kulturním domě Mikulčice - malý sál.
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a státní občan-

ství České republiky (platným občanským průkazem, platným cestovním, diploma-
tickým nebo služebním pasem ČR). Neprokáže-li uvedené skutečnosti stanovenými 
doklady, nebude mu hlasování umožněno.

Voliči, kterým nebyla nařízena karanténa nebo izolace volí ve volební místnosti 
v Kulturním domě v Mikulčicích, malý sál, jako obvykle.

Obecná hygienická opatření během voleb:
1. Mějte zakrytá ústa a nos (roušku sundejte pouze na vyzvání volební komise z dů-

vodu ztotožnění).
2. Při vstupu do volební místnosti použijte dezinfekci na ruce.
3. Udržujte rozestupy.
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Co se stalo před 100 lety?Co se stalo před 100 lety?

Voliči, kteří mají zájem ze závažných, zejména zdravotních důvodů, volit mimo 
volební místnost, nahlaste svůj zájem o přenosnou urnu na telefonním čísle OÚ Mi-
kulčice tel. 518 357 230 popřípadě v pátek ve volební místnosti.

Voliči, kterým byla nařízena karanténa nebo izolace z důvodu onemocnění co-
vid-19 mohou hlasovat z motorového vozidla u volebního stanoviště (tzv. drive
-in hlasování). Toto stanoviště bude umístěno pro okres Hodonín na parkovišti 
u městského hřbitova, ul. Purkyňova, Hodonín. Takto může volič hlasovat ve středu 
30. 9. 2020 od 7 do 15 hodin. Pokud nebude moci takto hlasovat, může do čtvrtka 
volebního týdne do 20 hodin oznámit krajskému úřadu, že žádá příjezd speciální vo-
lební komise.

Petra Matochová

V rámci dlouhodobě nerealizované potřeby a poptávky a v rámci spolupráce inicia-
tivních jedinců vznikly skupiny lidí, které na základě komunitního fungování pracují na 
různých tématech. Některá z nich se prolínají. K těm patří a aktuálně běží např. infor-
mační outdoor systém v obci plus obnova pěších stezek a alejí v  jejím nejbližším okolí.

Chtěli byste se nějak připojit, přidat svůj námět, poznatek, doporučení k místům 
v obci a  poblíž ní? Budeme rádi. Jde nám o místa s  hodnotou historickou, přírodní, 
technickou i  užitnou.

Případné náměty, kontakty použijte prosím e-mail: alejem@seznam.cz.
Děkujeme! 

 Zdeněk Bařina

Výzva k pomoci s realizací informačního outdoor systému v obciVýzva k pomoci s realizací informačního outdoor systému v obci

Výlet „Sokola“ Těšicko-Mikulčického konal se na těšickém pastvisku v neděli 
30. května roku 1920.

Krupobití ve žních 5. července 1920 nebylo u nás tak hrozné, trvalo pouze asi 
5 minut. Zato v jiných krajích bylo hrozné.

Roku 1920 byla velká úroda ovoce. Následkem zvýšené úrody ovoce, cena tohoto 
značně poklesla.

Veřejné cvičení dělnické tělocvičné jednoty konalo se dne 26. září roku 1920 na 
těšickém pastvisku u „větřáka“.

Roku 1920 na podzim bylo velké sucho. Zato cesty byly velmi dobré a není pamět-
níka, aby se do lesa po takových pěkných cestách jezdilo.

1. 12. 1920, když rolník Ant. Tesařík byl k večeru ve sklepě v „Těšických búdách“, 
slyší pojednou, jak někdo upadl na schodech. Otevřel dveře, ale byl překvapen - byli 
to zloději, kteří na to bleskurychle utekli do polí.

Z pamětní knihy Těšic (kronikář F. Balún) sepsala Jarmila Uhrovičová, kronikářka
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Dovolená seniorů Dovolená seniorů 

Již po páté se skupina seniorů z Mikulčic vydala poznávat naši vlast. Tentokrát 
jsme zvolili jako výchozí bod Náchodsko - Babiččino údolí a Českou Skalici.

Navštívili jsme zámek Ratibořice, stezku paní kněžny, zámek v Rychnově nad 
Kněžnou, starobylou radnici v Náchodě, barokní komplex Hospitálu Kuks a další pa-
mátky. Dobrušku F. L. Věka i s pivovarem a Josefovskou pevnost v Jaroměři. Pro zpes-
tření našeho putování jsme se ve Dvoře Králové podívali na výrobu vánočních ozdob 
a povozili se mezi lvy a jinými šelmami v Safari. Poslední zastávkou naší dovolené byly 
Třebechovice pod Orebem, kde jsme navštívili Muzeum betlémů a obdivovali práci 
našich mistrů řezbářů, kteří vytvořili ze dřeva známý Proboštův mechanický betlém. 
Více než 2000 vyřezávaných postaviček je unikátní dílo.

Večery jsme si jako obvykle zpříjemnili tanečkem a písničkou. Počasí nám přálo 
a společná dovolená se opět vydařila.

Anežka Maradová

Předhodový večerPředhodový večer

Tento rok se předhodový večer konal u příležitosti 50. výročí úmrtí Fanoše Miku-
leckého. Pořad byl letos mimořádně technicky zajištěn. Program volně navazoval na 
fi lm z roku 1981 Opera ve vinici, který byl natočen na motivy života Fanoše Mikulec-
kého. Film byl mimo jiné natáčen také v Mikulčicích a mnoho našich občanů mělo 
možnost si v něm zahrát. 

Současně s programem probíhala live projekce. Nad pódiem bylo umístěno velké 
plátno, na kterém byly promítány jak záběry z fi lmu Opera ve vinici, tak byl kamerově 
přenesen skutečný děj na jevišti. Díky tomu mohli všichni diváci nejen slyšet, ale také 
dobře vidět. Nejen díky těmto technickým možnostem, ale také díky účinkujícím byl 
tento předhodový večer výjimečný. Program nám sestavil pan Jiří Moc a Jan Kosík. 
Pořadem provázel Josef Šmukař. Hrála cimbálová muzika Slovácko ml. Pozvání přijali 
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někteří aktéři fi lmu Opera ve vinici, herci Oldřich Navrátil a Lenka Kucharská Sedláč-
ková, scénárista Vladimír Merta. Ten pořadatelům ihned ze začátku připravil pernou 
chvilku, když několik minut před tím, než měl vystoupit na jevišti, nebyl k nalezení. 
Naštěstí si však byl vědom přesně času, kdy má výstup a v poslední chvíli se z hlediště 
přemístil na jeviště.

Další mimořádné vystoupení nám připravili všechny generace Mikulčanů i Těšiča-
nů. Naše děti, Štěpán Šmíd, Andrej Jílek a Alžběta Kudrnová nám ukázaly, že z nich 
roste nová generace zpěváků a zpěvaček. Fanošovy písničky zazněly i v podání La-
dislavy a Terezy Kalábkových, Elišky Bohunské, Karla Kosíka, obou mužských sborů 
z Mikulčic a hostem pořadu byla zpěvačka Lenka Králová. 

Program obohatily také dvě scénky, první byla Svíca, ve které v sobě herečky ne-
zapřely paní Helena Hanáková a Miloslava Baťková, svícové písně zpíval dívčí sbor. 
Druhou, Hodovou scénku připravil Jenda Kosík s naší chasou a troufnu si říci, že pís-
nička Dobrý večer frajárečko v podání Elišky Bohunské a Karla Kosíka nenechala jed-
no oko suché. 

Prodáno bylo téměř čtyři sta vstupenek. Předhodový večer programem neskončil, 
pokračoval dál besedou u cimbálu, kdy až do brzkých ranních hodin se bavili všichni, 
jak pozvaní hosté, účinkující, diváci a v neposlední řadě také my, pořadatelé, kdy z nás 
konečně opadly obavy především o to, aby vyšlo počasí. Všude kolem se totiž prohá-
něly bouřky a nás zastihla jen malá přeháňka a ani ta diváky neodradila.

Obrazový záznam předhodového večera si můžete zakoupit na obecním úřadě 
následně poté, co budou upřesněny počty zájemců. DVD můžete objednat telefonic-
ky nebo e-mailem.

Zvukový záznam bude odvysílán Českým rozhlasem Brno 28. 10. v 17:00.
Helena Talajková

Vzhledem k situaci, která od března probíhá ve světě, jsme se my, stárci, celou 
dobu modlili, aby hody byly. Všechno naštěstí vyšlo tak, jak bylo v plánu, a třetí ví-
kend v srpnu se tak uskutečnily tradiční krojované hody v celé své parádě. 

V pátek proběhla již tradiční předhodová diskotéka, letos na téma JZD. Měli jsme 
radost, že tolik lidí přišlo v kostýmech, troufáme si tvrdit, že za ty roky jich bylo nej-
víc. Monterky i  šatovky má doma každý, takže téma úplně sedlo. Se stárky jsme pře-
mýšleli nad výzdobou, honila se nám hlavou myšlenka, že by bylo super, kdyby byla 
po tancplace rozházená sláma. Zavrhli jsme to hned, kdo by to uklízel! Jenže kluky 
z Bojanovské chasy to napadlo taky, ty to ale neopustilo a dojeli nám udělat „bordel“. 
Dvacet čtyři Bojanovčáků dojelo na traktoru a na tancplac nám vyházeli slámu a tur-
kyň. Takže na druhý den byl úklid opravdu pořádná posilovna.

V neděli to pod zeleným žilo. Letos nám moc pomohlo, že se zrušily hody v Čej-
kovicích. Dojelo k nám díky tomu opravdu hodně přespolních chas, což není moc 
zvykem, takže jsme si toho letos opravdu vážili. Díky velkému počtu lidí a hezkému 
počasí to žilo až do rána!

Byly hody, byly ...Byly hody, byly ...
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Pondělní zábava byla až do poslední chvíle ohrožená počasím, které se nakonec 
naštěstí umoudřilo, a tak jsme hodovali i v tento den. Na dětské sólo tančila spous-
ta dětí, tak doufáme, že příští rok tomu nebude jinak! Mužáci se nám letos rozrostli 
o některé naše bývalé chasovní členy. Bylo hezké se s nimi opět pod zeleným setkat. 

Úterní klučičí chození po dědině trochu zmařilo počasí, nakonec ale aspoň hlavní 
ulice obešli. Holky už měly počasí dobré, takže objely na voze celé Mikulčice. Pod 
zeleným se nám sjelo zase velké množství chas jako v neděli. Doufáme, že tomu tak 
bude i příští rok, protože početná skupina domácích i přespolních vydržela pod ze-
leným hodovat až do ranních hodin a v průběhu večera bylo díky scénkám o zábavu 
postarané. Mikulečtí kluci nám, stárkám, letos připravili soutěžní scénku. Plnily jsme 
různé úkoly, které by prý správná stárka a holka z  dědiny měla zvládnout, takže byla 
sranda a plno adrenalinu. 

Jsme moc rádi, že se hody podařilo uspořádat a že se tak povedly. Zásluhu na 
tom má hned několik lidí. Jménem stárků proto děkujeme celé chase, obci za pomoc, 
panu Hanáčkovi za pomoc při úklidu a hlavně všem občanům, kteří nás přišli podpo-
řit pod zelené.

Eliška Bohunská, Lucka Matuškovičová

Předhodové fotbalové utkání Předhodové fotbalové utkání 

V pátek 14. 8. se na hřišti TJ Mikulčice uskutečnilo tradiční předhodové fotbalové 
utkání „ O vládce Mikulčic-Těšic“ mezi mužstvy Cosmos Mikulčice a Literpool Těšice. 
V letošním roce zvítězily Mikulčice 4:2.

Tour de vinohrad Tour de vinohrad 

legenda mezi průvodcovanými výlety na Jižní Moravělegenda mezi průvodcovanými výlety na Jižní Moravě

Již více než před deseti lety přišel dnes již renomovanému průvodci sklepními 
uličkami a majiteli rodinné fi rmy Ing. Radku Bartoníkovi nápad, uspořádat obdobně 
jako v  Rakousku v době hlavní turistické sezóny pro návštěvníky jižní Moravy pozná-
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vací výlet do vinic a sklepních uliček. A to především 
za účelem poznání oboru vinařství a vinohradnictví 
v praxi. Jednalo se o jeden z prvních projektů v České 
republice zavážet turisty do míst, kam se dostanou 
jen výjimečně, natož pak s odborným průvodcem. Za 
deset let prošel samotný Tour de vinohrad spoustou 
změn, od úpravy tras, přes natáčení Českou televizí, 
až k dnešním dnům, kdy se již legendární Tour de 
vinohrad řadí mezi stálice pořádaných zážitkových 
akcí na Slovácku, s železnou pravidelností - každý 
čtvrtek od 18 hodin po celou dobu letních prázdnin. 
Za 10 let přijelo a o spoustu zážitků bylo díky této 
akci obohaceno stovky turistů a cyklistů. Mezi provedené hosty patřili milovníci vína 
nejen z České republiky, ale i  z  Rakouska, Spojených států, Japonska, Nizozemska 
a dalších zemí.  Díky stálému zájmu a rostoucímu významu z hlediska šíření vinařské 
a vinohradnické osvěty, byla u příležitosti zmíněného výročí vydána pro sběratele 
výroční dřevěná turistická známka, která je k zakoupení u nás na Informačním centru.

Turistické informační centrum Mikulčice

Otevřené sklepy Mikulčice 2020 Otevřené sklepy Mikulčice 2020 

Letos se konal tradičně, v sobotu týden po hodech, již dvanáctý ročník Otevře-
ných sklepů v Mikulčicích. Tento rok svůj sklep místním i hostům otevřelo 18 vinařů, 
jeden stánek gurmánů, otevřeno bylo i vinařské muzeum, které pro návštěvníky na-
chystal spolek zahrádkářů. Máme velkou radost, že i přes momentální „covidovou“ 
situaci jsme mohli přivítat 460 platících. Je to téměř o stovku méně než loni, ale 
v dnešní nejisté době je to obrovský úspěch a předseda spolku vinařů, Petr Hubačka, 
hodnotí návštěvnost akce velmi pozitivně.

Počasí vyšlo skvěle, sluníčko pálilo vskutku s vervou, ale návštěvníci statečně čelili 
horku a nezalekli se ani deště, který se spustil navečer a dokresloval atmosféru bese-
dy u cimbálu s  CM Lašár v areálu U myslivecké chaty, kdy zábava trvala ještě dlouho 
po půlnoci.

Přes den se mohli příchozí těšit z poslechu putující Neoveské cimbálové muziky. 
Program dne zpestřila také Dětská cimbálová muzika z Lužic pod vedením paní uči-
telky Ivany Šimčíkové. K oblíbeným atrakcím akce patří také rotující koňské povozy, 
které nechyběly ani letos. 

Unikum této akce je spolupráce pěti místních spolků, čehož si velmi vážíme. 
Děkujeme obci za podporu, zapůjčení lavek a stolů, všem vinařům, kteří otevřeli 

svůj sklep a všem zúčastněným, milovníkům vína a příznivcům. Jsme zvědaví, jak or-
ganizátoři nastaví podmínky průběhu akce příští rok, vzhledem k očekávaným změ-
nám týkajících se zavedení EET. Na zdraví!

  Věra Osičková
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SILNIČNÍ BĚH VELKÁ MORAVA v době koronaviruSILNIČNÍ BĚH VELKÁ MORAVA v době koronaviru

V roce 2020 nebyl uspořádán 46. ročník 
Silničního běhu Velká Morava z důvodu vy-
hlášené karantény a tím i zákazem pořádání 
hromadných akcí, mezi něž patřily i běžecké 
závody. Ale na trati Velké Moravy (dále jen 
VM) jsou vidět běžci a běžkyně, kteří běhají 
pro zdraví, zábavu, nebo pro prověření své 
fyzické zdatnosti.

Abychom trať více přiblížili běžcům, pro-
vedli jsme nějaké úpravy k představení tratě 
VM sportovní veřejnosti. Od nich si slibuje-
me ještě větší účast běžců na trati a její ce-
loroční využívání, když v této době nejde o závod jako takový. Až bude uspořádán 
další ročník tradičního závodu, mohou být všichni připraveni na lámání rekordů jak 
traťových tak i osobních. Díky této průpravě budou připraveni k účasti v našem zá-
vodě bez stresu. 

Změny v propagaci běhu Velká Morava provedené v létě letošního roku, to je 
v roce 2020:

A) Na návsi obce a na odpočívadle u řeky Kyjovky budou umístěny vývěsky s vy-
značením trasy a  s některými doplňkovými informacemi o běhu.

B) Celá trať běhu je vyznačena na silnici na křižovatkách modrou barvou včetně 
označení kilometrů a důležitých bodů na trati.

Nejlepší výkony
Pro porovnání vaší výkonnosti s  nejlepšími výkony na „nové trati“ se startem na 

návsi obce (stará trať měla start ve sportovním areálu v Břízkách) po 45. ročníku závo-
dů z roku 2019 předkládáme nejlepší výkony:

Rekord tratě Silničního běhu Velká Morava:
29:43 Miroslav Vanko, ročník 1973, TJ Obal servis VSŽ Košice výkon v roce 2007 

Nejlepší výkony na trati VM (nová trať od roku 2008) se startem na návsi obce:

Muži 30:04 Jan Kreisinger 1985 AK Kroměříž výkon v r. 2008

V 40 33:07 Daniel Orálek 1970 AC MS Brno 2016

V 50 35:23 Pavel Kratochvíl 1960 Sokol Rudíkov 2010

V 60 38:02 Jaroslav Topor 1954 AK Junior Holíč 2014

V 65 40:18 Vladimír Varmuža 1950 BK Hodonín 2015

V 70 43:24 Vincent Bašista 1942 OÚ Demjata 2014

Ženy 36:46 Irena Petříková 1983 AHA Vyškov 2009

Ž 35 37:30 Dana Janečková 1973 Asics Slovakia 2009

Ž 45 39:56 Lenka Jančaříková 1970 AAC Brno 2018
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MikulčanéMikulčané
„Mikulčan“ pro naši statistiku je ten, který se v Mikulčicích narodil, ten, který 

v Mikulčicích bydlí a ten, který je zaregistrován v některém oddíle TJ Mikulčice.
Muži 38:19  Miroslav Kaňa    1968 Mikulčice  výkon v roce 2015
Ženy 50:26  Jana Maršálková    1977 Lužice  výkon v roce 2019

Vážení sportovci,
jsme rádi, že sportujete a že si sem tam prověříte svou výkonnost zaběhnutím 

na modře vyznačené trati Velké Moravy, která měří 10  km. Budeme čekat na každou 
zprávu o Vašem novém výkonu na této trati. Jediná kontrola je čest sportovců, běžců. 
Pro větší přehled ještě pár údajů:
1.  Na trati Velké Moravy 10 km startovalo 67 Mikulčanů, někteří jen jednou. Výjim-
kou je Vladimír Novák, který startoval 35x. Naši trénovaní závodníci trať uběhli pod 
43 minut. Pravidelně běhající závodníci to zvládnou pod 50 minut. Ženy jsou trošku 
pomalejší. Jejich optimální čas na 10 km je 55 minut.
2.  Na trati VM je v zatáčce před farou modře vyznačen údaj 2,6 km. Je to úsek tratě 
po oběhnutí místní části Těšice po návratu před obecní úřad. To znamená, že na zá-
vodníky čeká ještě 7,4  km. Na této trati (7,4 km) by byl čas 35:00 minut dobrý průměr. 
Ověření tohoto času je na Vás, běžcích. Zkrácená trať je navržena pro běžce, kterým 
postačí si natrénovat pouze trasu – náves Mikulčice – vykopávky a zpět.

Za AO Mikulčice Jan Bělohoubek

VýzvaVýzva
Vážení běžci a běžkyně,
jsme rádi, že sportujete i v tomto období koronaviru.  V tomto roce se neko-

nala Velká Morava, ale chceme se připravit na příští rok, kdy se snad opět sejde-
me na návsi u 41. ročníku Velké Moravy. Zapojte se tedy do výzvy „Trénujeme 
spolu na Velkou Moravu 2021“ Výzva platí od 1. 10. 2020 do 31. 3. 2021. Na silnici 
v Mikulčicích je již tradiční trať Velké Moravy 10km modře vyznačená a vy si ji tak 
můžete kdykoliv individuálně, s rodinou, s přáteli nebo s protivníky zaběhnout od 
startu po cíl a kolikrát chcete. Čas si měřte a nahlaste nám ho na našich stránkách  
http://www.akmikulcice.wbs.cz/ do sekce diskuze. Budeme čekat na každou Vaši 
zprávu o novém výkonu na této trati i s případným komentářem. Jediná kontrola 
při hlášení časů a proběhnutí trati je čest sportovců. 

Doufáme, že se pak všichni sejdeme u další ofi ciální Velké Moravy 2021 a tam vy-
hlásíme vítěze této výzvy, který bude mít možnost své kvality na trati dokázat a který 
si převezme symbolickou odměnu pro vítěze výzvy.

Hodně zdraví a sportovní pohody přeje Atletický oddíl Mikulčice.
Za AO Mikulčice Pavlína Štefl ovičová
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Výstava zahrádkářských výpěstků 19. - 20. 9.Výstava zahrádkářských výpěstků 19. - 20. 9.
Děkujeme všem návštěvníkům, ale také těm, kteří se podíleli na přípravě výstavy 

a přispěli vzorkem svých výpěstků a tím nás podpořili. 
Komise ČSZ vyhodnotila vítěze soutěže Rozkvetlá okna a upravená předzahrádka: 

Petr Dlabaja, Božena Strnadová, ing. Anna Medusová, Marie Jurásková a Jana Pazourková.
Žákům ŽŠ Mikulčice děkujeme za hezkou výzdobu obrázky.
Těším se na další setkání.

Předseda ČZS Mikulčice Stanislav Koneček

Miroslav Jandora,Miroslav Jandora,

rytíř francouzského národního řádu za zásluhyrytíř francouzského národního řádu za zásluhy

Píše se rok 1805, 2. prosince a na dnešní Slavkovské boji-
ště vjíždí armády tří zemí, aby se utkaly v jedné z nejslavněj-
ších bitev všech dob. Proti francouzské armádě Napoleona 
Bonaparte stály sjednocené pluky ruského cara Alexandra 
I. a římského císaře Františka I. O bitvě tří císařů se dočtete 
v každé učebnici dějepisu a je na místě konání, zvané Aus-
terlitz, každoročně rekonstruována. Nechci se ani tak zabý-
vat historií, jako spíše člověkem, díky němuž může být tento 
projekt každoročně realizován. 

Pan Miroslav Jandora žije v Mikulčicích se svou rodi-
nou od roku 2013, pracoval jako technik, zvukař a poz-
ději se stal producentem a manažerem (H a P Ulrychovi, 
Synkopy 61, manažer Futurum, Ivan Hlas a Nahlas), od 
roku 1987 zakladatelem fi rmy Davay, fi lmové, televizní 
a distribuční společnosti u nás i na Slovensku. Nyní je 
v důchodu, má dvě dcery, které navštěvují místní školku 
a školu. 
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Dočetla jsem se o Vás, že jste hlavní organizátor projektu Austerlitz (www.

austerlitz.org). Můžete nám jej krátce představit?

Chtěl bych hlavně říct, že nejde o žádnou propagaci válečných událostí nebo opěvová-
ní Napoleona, jak je nám někdy vyčítáno. Jde především o vzpomínkovou akci na bitvu 
u Slavkova, důležitou historickou událost, která významně ovlivnila dějiny Evropy. Ve svě-
tě se všude používá německý název Austerlitz. Tak, jak se používal i tehdy, v době bitvy. 

Jak jste se vlastně dostal k tomuto projektu? Sám jste se zajímal o historii 

a i Vy jste se účastnil podobných rekonstrukcí historických událostí?

Vůbec ne, já osobně se považuji za pacifi stu. Ale po revoluci (1989) mě známý navedl 
na skupinu nadšenců – kluků, kteří by rádi zorganizovali rekonstrukci bitvy u Slav-
kova, mají nadšení, ale žádné manažerské zkušenosti. Navrhl mi, abych jim pomohl. 
Protože jsem měl zkušenosti z produkce fi lmů, vzal jsem to jako výzvu. To bylo v roce 
1990, kdy jsme zorganizovali první rekonstrukci, na bojišti bylo asi 250 vojáků a přišlo 
nám 25 tisíc diváků. Mělo to obrovský sukces po celém světě. Pak se rekonstrukce 
konaly ještě asi dva roky, ale pomalu celá akce skomírala. V roce 1997 jsem ale byl 
znovu osloven obcí Tvarožná, kde se akce dodnes koná a kluby vojenské historie. Tak 
vznikl projekt Austerlitz 2005, kdy jsme začali připravoval projekt ke 200. výročí bitvy 
u Slavkova, kluci si museli založit občanské sdružení, obec Tvarožná Lhota poskytla 
pozemky pro dějiště bitvy a já jsem sháněl sponzory a zajišťoval veškerou producent-
skou činnost (díky své fi rmě Davay jsem mohl sponzorsky akci zaštítit i já). Od tohoto 
roku pak projekt funguje každoročně.

A této rekonstrukce se účastní pouze historické české skupiny těchto nad-

šenců nebo přijíždějí i ze zahraničí?

Přijedou lidé takřka z celého světa. Při větších výročích, jako například v roce 2005 se 
na bojišti setkalo na 4 tisíce lidí, z toho bylo jen 700 Čechů, ostatní byli ze zahraničí, 
dokonce i z Austrálie, při těchto velkých výročích máme na bojišti až 200 koní a mimo 
jiné také markytánky. Účastníci mají vlastní uniformy i zbraně, my kupujeme např. 
střelný prach, protože ten se nemůže vozit přes hranice, přispějeme jim třeba na ces-
tovné, zajistíme pojištění, jídlo a ubytování, tribuny pro návštěvníky.

Předpokládám, že každý rok neprobíhá bitva úplně stejně, to by asi nebylo 

pro diváky tak zajímavé? Jak to tedy je?

Každý rok je sestaven jiný scénář, proběhne jiná část bitvy. Scénář dělá už roky Jakub 
Samek, člověk, kterého nám všude ve světě závidí a má mezinárodní respekt. Ráno před 
bitvou se všichni sejdou a proběhne secvičná. Naši kluci (Češi) už to dělají roky, takže už 
ví co a jak, jsou výborně organizovaní. Cizince musíme tedy přiřadit k nim. Existuje štáb 
velitelů, ti dávají rozkazy, samozřejmě ve francouzštině. Důstojníci jsou z devadesáti 
procent Češi, právě proto, že mají velké zkušenosti. Věrohodného Napoleona jsme už 
před lety našli v USA, od roku 2005 k nám jezdí pravidelně. Vybrali jsme si jej především 
proto, že jeho podoba se skutečným Napoleonem je naprosto neoddiskutovatelná 
a navíc jeho bonusem je, že je i herec, jmenuje se Mark Schneider.

To musí být asi vcelku dost fi nančně náročný koníček?

To rozhodně, jedna uniforma a základní vybavení vyjde asi na 50 tis., ale může se 
vyšplhat i na 80 tisíc korun. Dobrá replika zbraně, třeba pušky, stojí i 25 tisíc, samo-
zřejmě musí být funkční a musí mít odzkoušenou hlaveň (tormentace).
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Já asi nepoužívám správné označení, pokud mluvíme o vojácích, o lidech 

nadšených do rekonstrukcí historických bitev, že?

Ano, nazývají se reenactoři (z anglického re-enact – rekonstruovat). Nejhorší pro ně 
je, když se o nich mluví jako o tom komparsu, nebo ti v těch kostýmech. 
Vraťme se ale zpět k Vaší osobě. Vy jste dostal v roce 2019 francouzský řád. 
Ano, už v roce 2017 mě oslovila francouzská ambasáda se žádostí o životopis. Bylo to 
následně po rekonstrukci bitvy, které se účastnila skupina francouzských generálů, 
jedním z nich byl právě armádní generál Hervé Gobilliard, prezident Asociace držitelů 
Řádu čestné legie. Řekl bych, že byl až dojatý a moc děkoval, že vlastně teprve nyní 
mohl vidět na vlastní oči to, o čem se na vojenské akademii Saint Cyr, kterou založil 
právě Napoleon, učil. 
Z rukou jeho excelence Rolanda Galharagua, velvyslance Francouzské republiky 
v Praze jsem loni v prosinci převzal Národní řád za zásluhy (Ordre national du Mérite), 
jehož rytířem jsem byl jmenován dekretem prezidenta Macrona (Velmistr řádu), jako 
hold za mimořádné přispění k obnovenému zájmu o historii Evropy, napoleonského 
období a nasazení při organizování akce světového věhlasu. Byl to úžasný zážitek, 
mohl jsem si k této ceremonii, která se konala na francouzském velvyslanectví v Praze 
pozvat 35 lidí, samozřejmě tam byla moje rodina, holčičky, starostové obcí, kteří se 
na projektu podílí, zástupci sponzorů a vše dokreslovali kamarádi-reenactoři ve svých 
uniformách. Prostě, byli tam se mnou všichni lidé, kteří se o tento projekt zasloužili.

Můžeme se těšit, že projet Austerlitz proběhne i letos?

Myslíme si a všichni doufáme, že rekonstrukce proběhne i letos. Bitva se sice koná 
pod širým nebem, ale účastníci se sjíždí z celého světa, ubytování je společné. Ro-
zestupy moc možné nejsou. Je to víkendová akce, snažíme se nejvíce přiblížit 
2. prosinci, letos to tedy vychází včetně doprovodných akcí od pátku 27. 11., sobota 
28. 11. probíhá rekonstrukce bitvy a v neděli 29. 11. pietní akt na Mohyle míru. Mezi 
pozvanými pravidelně míváme akreditováno až 25 novinářů, jejichž reportáže přebí-
rají zpravodajské servery a televize do šedesáti zemí.

Děkuji za příjemný rozhovor a přeji Vám, aby se Váš projekt letos nejen vydařil, ale 
hlavně aby se uskutečnil.

Helena Talajková

Miroslav Jandora uprostřed



16

Zpravodaj z Mikulčic

Školní družinaŠkolní družina

Provozní doba: 
ráno: 6.45 – 7.45 hod. (pouze přihlášení žáci) 
odpoledne:  1. oddělení - 11.40 - 16.00 hod., 
2. oddělení - 11.40 - 15.00 hod.

StravnéStravné

Výdej jídel žákům v době od 11.50 do 14.00 hodin je zorganizován podle roz-
vrhu hodin jednotlivých tříd a za dozoru pedagogických pracovníků. Žáci jsou 
povinni včas platit stravné, dodržovat řád školy a vnitřní řád školní jídelny. Oběd 
lze odhlásit den předem nejpozději do 14.00 hodin na tel. čísle 518 357 064 nebo 
prostřednictvím webových stránek školy. Oběd pro nemocného žáka lze vydat do 
jídlonosičů pouze první den nemoci, pokud nedošlo k  odhlášení. Obědy si rodiče 
odhlašují sami. Na způsobu platby je nutné se domluvit s vedoucí školní jídelny 
osobně nebo telefonicky.

Základní škola:   tel./fax: 518 357 253  
webové stránky: www.zsmikulcice.cz  e-mail: zsmikulcice@seznam.cz
Omlouvání nepřítomnosti: tel. 518 357 253, 518 357 254
Mateřská škola:   tel.: 518 357 256   
      e-mail: msmikulcice@seznam.cz
   mobil: 732 470 599
Školní jídelna:   tel.: 518 357 064   e-mail: sjmikulcice@seznam.cz
Školní družina:  tel.: 1. od. 736 635 436 e-mail: sdmikulcice@seznam.cz
   tel.: 2. od. 702 157 893

Kontakty

Provoz školního bufetu je až do odvolání pozastaven z důvodu hygienických 
a  protiepidemických opatření. 

Školní bufetŠkolní bufet

Informace pro rodičeInformace pro rodiče

8. 10.      Plenární schůze SRPŠ a třídní schůzky
12. 11. Schůzka s rodiči vycházejících žáků 
19. 11.  Třídní schůzky
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Pestrý začátek školního rokuPestrý začátek školního roku

24. 9. Dny bezpečí

25. 9.      Evropský den jazyků

říjen Logická olympiáda

23. 10. Matematický klokan

2. 11.  Halloweenské učení

4. 12.  Čertovské učení

Úspěchy našich žáků Úspěchy našich žáků 

z konce školního rokuz konce školního roku

Výtvarná soutěž „Mé toulky za zvěří“
Soutěž byla vyhlášena Českomoravskou mysliveckou jednotou OMS Hodonín. Ve 

IV. kategorie vyhrála Simona Bělohoubková (8. třída) krásné 2. místo. Vyhlášení vítězů 
a předání věcných cen se uskutečnilo  30. května na střelnici Pánov v Hodoníně.

V úterý 1. září 2020 zahájilo školní docházku v 1. třídě 23 žákyň a žáků. Letošní 
slavnostní uvítání bylo zcela jiné, než jsme dosud zažili. Vzhledem k současné situaci 
totiž všichni měli roušky či štít. Děti i rodiče přivítala paní učitelka společně s panem 
ředitelem, panem místostarostou, paní zástupkyní a paní vychovatelkou. Přejeme 
všem prvňákům hodně úspěchů, radosti a nových zážitků ve škole.

Naši prvňáčciNaši prvňáčci

Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych vás jako nový ředitel poprvé pozdravil a zaslal vám několik in-

formací k organizaci nového školního roku. Jak všichni víte, epidemiologická situace 
se příliš nelepší a  opatření se často mění ze dne na den.  Je možné, že až budete číst 
tyto řádky, budou již platit jiná pravidla než níže popsaná.

Školy jsou povinné dodržovat doporučení MŠMT, MZ a KHS. Z těchto důvodů 
jsme se rozhodli zamezit míchání dětí v kroužcích (budou poskytovány jen v rámci 
jedné třídy) a  částečně i ve školní družině. Dokoupili jsme dezinfekční prostředky pro 
úklid i osobní hygienu, nově jsme pořídili i generátor ozónu pro dezinfekci tříd. Výraz-
ně jsme omezili přítomnost cizích osob ve škole. Aby se nám co nejméně míchali žáci 
s cizími strávníky, posunuli jsme dobu vydávání obědů pro cizí strávníky ve školní jí-
delně od 11:00 do 11:45 hod. Za případné komplikace se omlouváme, ale snažíme se 

Slovo ředitele školySlovo ředitele školy
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udržet chod školy ve standardních podmín-
kách. Více informací naleznete na webových 
stránkách školy www.zsmikulcice.cz 

 V souvislosti s epidemiologickou situací 
rovněž pracujeme na vytvoření jednotného 
systému distančního vzdělávání, pokud by 
k němu opět došlo. 

Při dlouhodobých vizích školy bych rád 
navázal a rozvíjel vše pozitivní, co zde zane-
chalo předchozí vedení školy v čele s Mgr. 
Kristinou Kolovrátkovou. Mezi hlavní poziti-
va řadím „rodinný“ typ školy, kvalitní a spo-
lupracující pedagogický sbor, příkladnou 
spolupráci mezi MŠ a I. stupněm ZŠ, dobré 
vztahy s místními spolky a sportovní orga-
nizací a samozřejmě pozitivní komunikaci 
mezi zřizovatelem a naší organizací. 

V dalších letech nás budou čekat také 
větší investice. Bude se jednat zejména 
o zvětšení kapacity mateřské školy (plánová-
na nadstavba MŠ), rekonstrukci školních dílen či novou sedlovou střechu na budově 
ZŠ. Aktuální je také oprava sklepních prostor ZŠ. Toto vše samozřejmě v úzké spolu-
práci se zřizovatelem.

Věřím, že společnými silami se nám podaří nelehkou situaci zapříčiněnou nemocí 
Covid 19 překlenout a brzy se dočkáme „normálního“ života. Přeji nám všem přede-
vším pevné zdraví.

Aktuální informace ke Covidu:
Žáci II. stupně musí nosit roušky po celou dobu i při vyučování (výjimkou je zpěv 

a tělesná výchova), žáci I. stupně mají povinnost nosit roušky pouze ve společných 
prostorách, ve výuce nemusí. Dle vyjádření nového ministra zdravotnictví pana Pry-
muly hrozí uzavření škol pro žáky II. stupně.

 Mgr. Michal Bešta

V sobotu 5. 9. se v amfi teátru v Tvrdonicích konal koncert Heleny Vondráčkové. Ke 
spolupráci si přizvala děti ze základní školy v Tvrdonicích. Ty ještě podpořily starší děti 
z mikulčického sborečku a členové folklórního souboru z Dolních Dunajovic. Spo-
lečně s Helenou zazpívali 3 písně – Pátá, Sladké mámení a závěrečnou Dlouhou noc. 
Přibližně 350 posluchačů odměnilo děti velkým potleskem. Pro všechny účastníky šlo 
o nevšední zážitek, na který dlouho nezapomenou. 

Michal Bešta

Děti z Mikulčic si zazpívaly s Helenou VondráčkovouDěti z Mikulčic si zazpívaly s Helenou Vondráčkovou

V. Kočvarová



19

3/2020

Vážení občané,
z důvodu případných omezení kvůli šíření onemocnění koronavirem – nemůže-

me v tuto chvíli dát záruku, zda se zveřejněné akce budou konat. 

27. 9. - 8. 11. Panenky ze sbírky V.Petraturové, výstava na chalupě F. M.

11. 10. Loutková pohádka pro děti „O čem král nevěděl“, na chalupě F. M.

17. 10. Divadelní představení pro děti Štístko a Poupěnka

22.10 Vystoupení Jaroslav Samson Lenk

28. 10. – 8. 11. Výstava fotografi í Josef Čech

1. 11. Koncert Hodonínského symfonického orchestru

6. 11. Podzimní setkání seniorů – ZRUŠENO

22. 11. Karneval pro děti

29. 11. Zpívání u vánočního stromku

5. 12. Balónky k Ježíškovi

8. 12. Vánoční dílnička ZŠ

12. 12. Advent na chalupě

12. 12. Divadelní představení Domácí@štěstí.hned

12. - 31. 12. Město na vesnici – výstava na Chalupě F. Mikuleckého

18. 12. Pochod světlušek

20. 12. Vánoční koncert

27. 12. Košt mladých vín

Divadelní představení Domácí@štěstí.hnedDivadelní představení Domácí@štěstí.hned
Iva Hüttnerová v hlavní roli, která je živočišná a energická tak, že Vás doslova 

smete z  jeviště. Dále hrají Michaela Dolinová, David Suchařípa a pojízdný vysavač. 
Vstupné v předprodeji 250 Kč, na místě 300 Kč. Divadelní představení se uskuteční 
v sobotu 12. 12. v 18:00 v KD Mikulčice.

Divadelní představení pro děti Divadelní představení pro děti 

Štístko a Poupěnka - Ať žijí pohádky!Štístko a Poupěnka - Ať žijí pohádky!

Odložené dětské představení z dubna se uskuteční v sobotu 17. 10. v 15:00 hodin. 
V  novém představení se tentokrát Štístko a Poupěnka společně s broučky dostanou 
do pohádkového lesa. Vstupné: 195,-Kč. Každá osoba (dospělý i každé dítě bez ome-
zení věku) musí mít platnou vstupenku.

Vstupenky: https://www.ticketportal.cz/event/Stistko-a-Poupenka-At-ziji-pohadky
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Hodonínský symfonický orchestrHodonínský symfonický orchestr

U příležitosti 65 let od svého založení vystoupí v KD Mikulčice, v neděli 
1. 11. v 17:00, Hodonínský symfonický orchestr.

Program koncertu:
L. van Beethoven - Symfonie č. 6 „Pastorální“
J. Haydn - Koncert Es dur pro trubku a orchestr, sólista Vít Otáhal
G. F. Händel - Zadok the Priest (spolupráce se Smíšeným pěveckým sborem města 
Hodonín)
Dirigent: David Herzán
Sbormistr: Josef Ilčík

Orchestr má za sebou několik účastí na hudebních festivalech u nás i v zahraničí. 
Vystupoval s úspěchem v celé řadě evropských zemí: Itálii, Německu, Nizozemí, Ma-
ďarsku, Polsku, Rakousku, Řecku, Slovensku i Švýcarsku. Podílel se i na projektech Mi-
nisterstva kultury ČR (např. v roce 2005 zahajoval národní festival neprofesionálních 
symfonických a komorních těles). 

Vedle vlastní koncertní činnosti se orchestr zabývá i pořádáním koncertů převáž-
ně klasické hudby. Jde o pravidelný měsíční cyklus s názvem „Hudební čtvrtky“. Akce 
jsou konány ve spolupráci s městem Hodonín, Základní uměleckou školou v Hodoní-
ně, Domem kultury Hodonín a Masarykovým muzeem. 
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Výstava panenek

Od 27. 9. do 8. 11. bude na chalupě probíhat výstava panenek hlavně ze sbírky 
Veroniky Petraturové z Medlovic. Její sbírka obsahuje kolem čtrnácti set originálních 
panenek všech velikostí, barev pleti i profesí. Sbírá je 20 let. Mimo české panenky 
pochází většina z amerického kontinentu, kde několik let žila. V jedinečné sbírce má 
hračky s blonďatými loknami, Indiánky, Asiatky, pohádkové postavy i rošťáka s vy-
pláznutým jazykem. 

Pokud se i u vás najdou zajímavé panenky, nejen historické, velmi uvítáme, když je 
na tuto výstavu zapůjčíte. Děkujeme předem. Exponáty na výstavu budeme vybírat 
v sobotu 26. 9. od 15:00 hodin na chalupě. 

Panenky můžete na Chalupě F. Mikuleckého vidět každou neděli a o svátích od 
14:00 do 18:00 hodin. 

Loutkové divadlo

V neděli 11. října zahrají místní divadelní ochotníci loutkovou 
pohádku „O  čem král doma nevěděl“. Hrát bude král, Kašpárek, 
vodník, královna, princ a lesní víla. Hraje se v sušárně tabáku a to 
dvakrát – v 15:00 a v 16:00 hodin. 

Kašpárek srdečně zve své malé přátele. 

Advent na chalupě – výstava „Město na vesnici?“

11. 12. Proběhne na chalupě ve spolupráci s Gurmány z Mikulčic akce Advent na 
chalupě. Můžete ochutnat zabíjačkové speciality, vánoční pečivo, tradiční pochutiny, 
zákusky apod. 

Zároveň bude zahájena výstava „Město na vesnici?“. Tato výstava představí proni-
kání města na venkov, vliv města na život na vesnici. Výstavu připravujeme ve spolu-
práci s Marií Létalovou ze skupiny Prvorepubliková móda z Břeclavi.

Pozvánka na Chalupu F. MikuleckéhoPozvánka na Chalupu F. Mikuleckého
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Narození:  Jaroslav Masař
   David Štork,
  Rozálie Lekavá 
  Eliška Martinů
  Štěpán Sedlák
  Adriana Osičková
                                                                                                   

                                         Srdečně je mezi námi vítáme.

 Opustili nás:  Pavel Porubek 
   Ludmila Pavková
   Jaroslav Benada

 Čest jejich památce.

Sňatky:     8. 8. 2020  Jozef Nemec, Mikulčice – Olga Preguzová, Mikulčice
      8. 8. 2020  Marek Dvořáček, Mikulčice – Eliška Černá, Lužice
 14. 8. 2020  David Bečica, Mikulčice – Hana Bílská, Mikulčice
 15. 8. 2020  Jan Budiš, Mikulčice – Nikol Čočková, Ostrava
 29. 8. 2020  Zdeněk Lausch, Medlice – Simona Flachsová, Lužice
 19. 9. 2020 Klára Králová, Kostice – Jakub Šagát, Mikulčice
 19. 9. 2020 Lenka Fillingerová, Mikulčice – Kamil Kreml, Mikulčice
       

                                    Srdečně gratulujeme.

Jubilea: 

70 let:  Zdenka Neradová, Zdeňka Konečná,  Zdenka Šišková
80 let:  Miloslav Kalaš, Božena Kaňová
85 let:  Anežka Neradová, 
86 let:  Zdenka Tesaříková, Marie Vacenovská
93 let:  Josefa Hlaváčová, Božena Pernicová

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
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První třída

Sírovec žlutooranžový

Opravy na Špitálku

Výstavba na dvoře OÚ



Zpravodaj vychází každé čtvrtletí. Příspěvky zasílejte do Zpravodaj vychází každé čtvrtletí. 
Příspěvky zasílejte do 10. 12. 2020 na email:  kultura@mikulcice.cz. 

Pro zpracování a tisk byla ustanovena redakční rada: Helena Talajková, Zuzana Láníčková, Jiřina 
Janů, Veronika Konečková, Věroslava Marada Osičková, Zdeněk Bařina. Fotografi e poskytli: Helena 

Talajková, Zdena Šišková, Miroslav Jandora, Jarmila Uhrovičová. 
Zprávy z Mikulčic vydává obec Mikulčice pro vlastní potřebu. 

Toto číslo vyšlo 23. 9. 2020

Otevřené sklepy


